

Beslutningsprotokol møde 09-09-2025 Gørlev-Bakkendrup menighedsråd tirsdag den 9. september 2025 kl. 16.00-17.40 Mødet blev afholdt i Kirkegårdskontoret, Ilebjerg 8, Gørlev Menighedsråd Gørlev-Bakkendrup: Formand og kontaktperson Bent Peetz Næstformand og kirkeværge i Bakkendrup Bjørn W. Jacobsen Kasserer Helga Elisabeth Ipsen Formand for valgbestyrelsen Liselotte Sebber Andreasen Medlem af valgbestyrelsen Jens Marqvard Christensen Medlem af valgbestyrelsen Preben Jan Pedersen Menigt medlem Sune Simonsen Sognepræst Curt Hartvig-Clausen Sognepræst Tina C. Salling Medarbejderrepræsentant Marianne Eggert Kristoffersen Suppleant: Kirkeværge i Gørlev udenfor Menighedsrådet Søren Andreasen	Afbud fra: Helga Elisabeth Ipsen Jens Marqvard Christensen Søren Andreasen Fraværende: Tina Charlotte Salling - sygemeldt Kopi til: Regnskabsfører Anne Nygaard Andersen Sekretær udenfor Menighedsrådet Tove Røen
---	---

Dagsorden for Menighedsrådsmødet i Gørlev-Bakkendrup Menighedsråd

	Punkt	
1	Godkendelse af dagsorden	Nyt punkt blev tilføjet. Pkt. 2 – nu pkt. 2A og nyt pkt. 2B – Sognepræsten orienterer. Herefter blev dagsordenen godkendt.
2A	Godkendelse af referat fra sidste møde 12. august 2025	Referatet godkendt.
2B	Sognepræsten orienterer	Curt meddelte, at iflg. provsten er Tina Salling sygemeldt frem til 31. oktober 2025, med mulighed for forlængelse. Med den lange sygemelding, er det nødvendigt at sammensætte en ny gudstjenesteliste, da vi ikke har en fast vikar i øjeblikket. Den vil blive sat op snarest, så personalet kan blive orienteret herom. Bakkendrup Kirke er udsat indtil der kommer en præst nr. to. Med ovennævnte melding, gjorde Bent opmærksom på, at vi er nødt til at tilrette antal gudstjenester, når vi i øjeblikket kun har 1 fast præst i pastoratet.
3	Kalkning af kirken Gørlev samt understrygning af tag v/Søren Andreasen	I kirkeværgens fravær var det Bent, der fremlagde punktet. Der er indhentet to tilbud på hhv.: Kalkning af kirken samt understrygning af tag fra hhv.: Kenneth Storm og Murermester Carlson

		Menighedsrådet besluttede at tage Murermeister Carlson, da hans samlede pris for de to opgaver tilsammen er billigst. Det er på nuværende tidspunkt ikke oplyst, hvornår opgaverne kan løses, og om det i det hele taget kan nås i 2025 eller må vente til 2026. Bent opfordrer til at vi fremadrettet går sammen med vores nærmeste sogne – i alt 7 kirker og indhenter et samlet tilbud på kalkning af kirkerne for at opnå en bedre pris.
4	Drøftelse af fremtidig anvendelse af konfirmandlokalet i Sognegården	Dette punkt er en indledende drøftelse af den fremtidige anvendelse og brug af vores nye Sognegård. Iflg. Curt skal Sognehuset have nogle helt faste og nedskrevne retningslinjer for, hvad der kan og skal foregå i lokalerne. De faste aktiviteter vil være konfirmandundervisning, babysalmesang, Torsdag Træf og kirkedrikke. Derudover foreslår Bent, at der kan åbnes op for anvendelse til begravelseskaffe, dåbsreception, bryllupsreception. Men der åbnes ikke op for direkte afholdelse af fester, som konfirmations-, dåbs- eller bryllupsfester. Vedrørende forplejning bør vi tage en dialog med Søren Tullesen, om hvad han evt. vil byde ind med, eller har interesse for med hensyn til diverse forplejninger til arrangementerne. Emnet er foreløbig, da Menighedsrådet ved mødet her ikke er fuldtalligt. Bent vil til næste MR-møde medbringe et oplæg, som kan tages op til diskussion, gerne med et nedskrevet reglement som resultat af drøftelsen.
5	Info om nyt lydanlæg i Gørlev Kirke	Bent havde en aftale med provsten, at han ville påtage sig indhentning af en samlet pris på lydanlæg til hhv. Gørlev, Finderup og Tømmerup Kirke. Samlet pris blev ca. 171.0 kr. Bent oplyste, at der er afleveret en acceptskrivelse til Oticon. Nu er der skrevet til Stiftet og oplyst, at det bl.a. ikke er muligt at føre kabler under gulvet,

		da gulvet ligger i et betonlag med fliser ovenpå. Vi ved ikke på nuværende tidspunkt, hvornår anlægget bliver etableret.
6	Orientering fra Byggeudvalget	Siden sidste MR-møde har der været rejsegilde på det nye Sognehus med et tilfredsstillende fremmøde af bl.a. naboer til bygningen. Nu går det stærkt fremad med byggeriet og det ser ud til, at tidsplanen fortsat bliver holdt. I øjeblikket mures der op, som også skrider planmæssigt frem. Ventilationen er ved at blive sat op og elektrikerer er også i fuld gang. På sidste byggemøde oplyste entreprenøren, at byggeriet forventes færdigt til januar 2026, og måske endda lidt tidligere.
7	Orientering fra kassereren	Intet. Iflg. Bent er økonomien i orden i forhold til vores budget.
8	Orientering fra kontaktperson	Bent oplyser, at det er indgået aftale med Tove Ambrosen, at hun også i år kommer 30 timer og hjælper med granlægning. Det er samtidigt oplyst til graverne. Curt, Tove og Bent har besluttet at meddele den frivillige medarbejders hjemmekommune, at vi ikke har et fornuftigt tilbud. Derfor ser vi os nødsaget til at sige fra.
9	Eventuelt	Bent giver en lille reminder til MR om at huske datoen den 19. september kl. 18.00 på Bromølle Kro – middag for personale og Menighedsrådets medlemmer. Der har været opstillingsmøde til provstiudvalget og Bent havde ved sidste MR-møde opfordret vores Menighedsrådsmedlemmer om at møde op. Bent var opstillet til det nye Provstiudvalg, men desværre var der kun én fra vores Menighedsråd, der mødte op. Uden hjælp fra hjemmebanen, var det Bent som fik flest stemmer ud af de nye opstillede kandidater til udvalget. Bent kan være tilfreds med at han nu kan stille sit mandat til rådighed. Den 15. ds. vil sammensætningen af det nye råds medlemmer blive endelig meldt ud.

	Vi ønsker Bent til lykke med valget. Info om Grundstykket – Emnet tidligere behandlet på Lukket møde den 13. maj 2025 Det er nu godkendt af provstiudvalget, at vi må sælge grunden til den pris, som blev oplyst på det tidligere MR-møde. Bent har talt med køber, som viser udtryk for, at han fortsat er interesseret i at købe. ”Lys på kirken” Liselotte oplyser, at vedrørende projekt ”Lys på kirken” ikke er endelig besluttet endnu, men det forventes at ske her i løbet af september måned. Liselotte håber, at der måske kan nå at komme lys på kirken til jul i år. Håndtag på lågerne til kirke/kirkegården Marianne forespørger om det kan være rigtigt, at vi kan opleve dørhåndtagene på lågerne enten sidder fast eller er faldet af. Det virker utroligt sjusket. Preben undersøger lågernes dørhåndtag og påtager sig opgaven med at få dem til at virke – enten selv eller ved håndværkeres hjælp. Kirkegårdens toilet Marianne har en forespørgsel med fra Lene Hansen om det er muligt at få opsat et ordentligt skilt på døren til toilettet, et læsbart skilt. Bjørn tager sig af opgaven og får bestilt og opsat et synligt skilt. Skilt inde i toiletrummet over toilettet. Det ser ret så elendigt ud. Der bør fabrikeres et nyt. Bent tager sig af denne opgave. Kirkeministeriets kursus i Beredskabsplaner Curt orienterede om et kursus sidste torsdag, hvor han og Tove deltog. Der skal i hvert sogn/pastorat udarbejdes fuldstændige beredskabsplaner som skal ligge klar senest den 31. december 2025. Det er Curt og Tove der udarbejder planerne. Menighedsrådet vil blive inddraget i arbejdet,
--	---

		da der også vil være opgaver, som inddrager Menighedsrådet i den lokale beredskabsplan. Herefter sluttede mødet kl. 17.40 Næste Menighedsrådsmøde tirsdag den 14. oktober 2025 kl. 16.00 I Kirkegårdskontoret. Sang og forplejning Søren Andreassen
--	--	---

Underskrevet af: 

Café Hellig- Olsen 

Poul Pedersen 

Liseotte Andreassen